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Den politiske og økonomiske situation i Gladsaxe.  Punkt 1. Besøg i Taito. Fredag 29. maj 2015. 

  
(Billede 1: Det 1½  år 
gamle Gladsaxe Byråd) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
(Billede 2:  
Børn og lærer med Ipad) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
(Billede 3:  
Børn i Skovbrynet Skole) 
 
 
 
 
(Billede 4: Dansk trælast. 
Knud Højgårds Vej 2) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

I Gladsaxe har vi valg til Gladsaxe Byråd hvert 4. år.  
Der var valg til byrådet for 1½ år siden.  
Gladsaxe Byråd har 25 medlemmer. Og der blev valgt 13 mænd 
og 12 kvinder.  
Når byrådsmedlemmerne er valgt så beslutter de hvem, der skal 
være borgmester. Borgmesteren bliver altså ikke direkte valgt. 
Borgmesteren er samtidig formand for Gladsaxe Byråd.  
Og jeg har nu været borgmester i Gladsaxe i 13 år.  
 
Det nye byråd i Gladsaxe Kommune har nu fungeret i næsten  
1½ år.  
Vi har brugt de første halvandet år til at sætte os nogle klare, am-
bitiøse mål for, hvad vi vil opnå i Gladsaxe fremover.  
 
Vi er enige om de vigtigste temaer i byrådet. Og vi har formuleret 
8 målsætninger i det vi kalder kommunestrategien. Det er blandt 
andet målsætninger omkring vækst, læring i skolerne, sundhed 
og miljø og klimabevidste valg. 
 
Men lad mig starte med at fortælle lidt om Gladsaxe.  
Gladsaxe er en del af Hovedstadsområdet, og er nabokommune 
til København, Danmarks hovedstad.    
Der bor 67.500 borgere i Gladsaxe. 18% af borgerne er indvan-
drere eller efterkommere af indvandrere. 
 

Gladsaxe er en stor erhvervskommune.  
Vi har over 35.000 arbejdspladser fordelt på cirka 2.500 virksom-
heder, der er bredt fordelt på brancher.  
Både antallet af arbejdssteder og beskæftigede er steget over de 
seneste ti år.  
Specialiseringsgraden er høj i Gladsaxe.  
Især serviceerhvervene og den vidensintensive del af industrien, 
som omfatter medicinal- og kemisk industri, er i vækst. 
I Gladsaxe er medicinal- og den kemiske industri dominerende 
set i forhold til hele regionen. 
 

(Billede 5: Hænder med 
plante, der vokser – 
vækst-billede) 

 
 
 
 
 

Byrådets mål for Gladsaxe er at Gladsaxe skal være en kommu-
ne, hvor vækst og velfærd går hånd i hånd. Vi skal give borgerne 
optimal service. Og samtidig skal vi sikre, at Gladsaxe også i 
fremtiden er en kommune i social, miljømæssig og økonomisk 
balance.   
En kommune, der tør markere sig og som går ambitiøst til opga-
verne. Både lokalt, regionalt og i Danmark som helhed. 

  
 
(Billede 6 Mor/baby 
møde om sund mad på 

 
Det, vi gør i Gladsaxe, virker.   
Vi har gode daginstitutioner, gode skoler, gode forhold for ældre 
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Hovedbiblioteket) 

 
 
 

 
(Billede 7: Piger, der 
springer højdespring) 

 
 
 
 
 
 
 
(Billede 8: Nybyggeri  
Ringbyen - Buddinge 
station) 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
(Billede 9: Nyt erhvervs-
byggeri) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
(Billede 10: Kort over 
letbanen) 
 
 
 
 
 
 
 

og handicappede, en meget bred vifte af virksomheder og en 
stærk erhvervskultur og masser af kultur og idrætstilbud.   
 
Udviklingen går den rigtige vej. Og det giver både flere  
virksomheder og borgere lyst til at flytte til Gladsaxe.  
For vores opgave er at være der for borgerne og erhvervslivet. 
 
Jeg kan kun glæde mig over, at vi også er blevet belønnet med 
både priser og gode placeringer i diverse undersøgelser.  
 
Sidste år blev Gladsaxe Danmarksmester i vækst. 
Prisen er et resultat af mange års målrettet arbejde for at skabe 
optimale rammer for erhvervslivet.  
Vi ønsker også i fremtiden at være kendt som en kommune, der 
rummer relevante og attraktive tilbud til virksomheder, og en 
kommune, som involverer virksomhederne i udviklingen af ser-
vicetilbud. 
  
Vi er den kommune i Danmark, hvor der er blevet skabt flest nye 
private arbejdspladser fra 2009 til 2013, - viser ministeriets tal.  
 
Vi fortsætter vækstarbejdet på alle fronter og vi samarbejder med 
de omkringliggende kommuner om vækst.   
Vi investerer i at omdanne vores erhvervskvarterer, og vi er en 
engageret partner i det regionale og nationale vækstinitiativ Grea-
ter COPENHAGEN. Greater COPENHAGEN-samarbejdet er et 
erhvervspolitisk partnerskab mellem kommuner og regioner i den 
østlige del af Danmark, hvor vi står sammen om at fremme væk-
sten i området. Vi samarbejder om at tiltrække internationale virk-
somheder og udenlandske investeringer.                                  

 
Den internationale konkurrence er intensiveret, og der er brug for 
en fælles indsats for at øge væksten og skabe arbejdspladser i 
Østdanmark.   
Det store samlede Greater Copenhagen-område har meget at 
byde på. Der bor 3,8 mio. mennesker i regionen, og vi har høj 
livskvalitet og højtuddannede borgere. 
Det skal vi kendes for internationalt.  
Vi vil nedbryde grænserne mellem kommuner, regioner og lande 
og skabe et samarbejde, hvor vi trækker i samme retning og bru-
ger midlerne til erhvervsfremme bedst muligt, så der skabes 
vækst og flere job. 
 
På det trafikale område har vi også stort samarbejde med kom-
muner, Staten og Hovedstadsregionen om at få en ny stor letba-
ne i Ring 3. Til næste år tager vi 1. spadestik til en 27 kilometer 
lang letbane, en skinnebåren kollektiv trafikforbindelse som skal 
ligge som en ring omkring København gå gennem Gladsaxe og 
forbinde 10 kommuner på tværs i Københavnsområdet.  
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(Billede 11: Letbanen) 
 
 
 
 
 
(Billede 12: Letbanen og 
nybyggeri ved Gladsaxe 
Boulevard) 
 
  
 
 
 
 
 
 
(Billede 13: Børn med 
flyverdragter) 

 
 
 
 
 
 
 
(Billede 14: Der bygges 
nye boliger i Bytoften) 
 
 
 
 
 
(Billede 15: Den nye 
Bagsværd Skole) 
 
 
 
 
 
 
 
(Billede 16:  
Unge i Gladsaxe) 
 
 
 
 
 
(Billede 17:  
Billede af lille dreng) 
 
 
 
 

 
 
 
 
(Billede 18: Værebro 
Park set fra luften)  
 
 
 
 
 
 
(Billede 19: Ældre aktive 
kvinder) 
 
 
 
 
 

En god og velfungerende kollektiv tranport er afgørende for hele 
by- og erhvervsudviklingen i regionen. Og den nye letbane vil gi-
ve en hurtig og effektiv kollektiv transport. 
 
Letbanen bliver en stor gevinst for Gladsaxe. Den bliver en ny 
livsnerve. Og letbanen vil give helt nye bygge- og anvendelses-
muligheder omkring stationerne i Gladsaxe. Her kan der bygges 
tæt og højt og skabes mange nye arbejdspladser. Det åbner op 
for udvikling og vækst, som vil komme til at præge hele Gladsa-
xes fremtid. 
 
Vi er også så heldige at vi tidligere er blevet kåret som Danmarks 
2. bedste kommune til at tiltrække børnefamilier, 4. bedste til at 
tiltrække nye virksomheder og 5. bedste cykelkommune.  
Og så har vi netop fået årets arkitekturpris i Danmark for vores 
byudviklingsarbejde.   
 

Der bliver hele tiden flere og flere borgere i Gladsaxe.  

Flere borgere og flere børn gør det nødvendigt, at vi investerer i 
vores skoler og daginstitutioner, så de kan rumme flere børn.  
 
Vi har i forvejen gode dagtilbud og skoler, for vi har bygget en hel 
ny skole, - Bagsværd Skole,- og investeret massivt i skolerne i de 
seneste år. Det er netop elever fra den nye Bagsværd Skole, der 
lige har været på besøg i Taito City. Og en af vores andre skoler, 
Stengård Skole kommer jo også på besøg i Taito City til efteråret. 
 
Vi vil også fortsat styrke arbejdet med at sikre, at alle vores unge 
får en uddannelse, - også de unge, ikke er så boglige eller som 
bare har det svært.  
 
Grundlaget for et godt voksenliv skabes allerede tidligt i barn-
dommen. Derfor vil vi sikre, at Gladsaxes mindste børn får de 
bedst mulige dagtilbud. 
Så derfor vil vi gøre kommunens dagtilbud endnu bedre end de 
er i dag, og ombygge og nybygge børnehusene for 133 millioner. 
Kvaliteten skal være i top: Også i fremtiden.    
 
Gladsaxe skal være i social balance. Desværre har vi nogle ud-
fordringer i 2 af vores store boligområder. Men vi har store og hø-
je ambitioner om at gøre disse områder meget mere attraktive, og 
velfungerende og fri for bandekriminalitet.  
 
Danmark og Gladsaxe er i samme situation som Japan og Taito 
City. Der bliver stadig flere ældre – og relativt færre i den ar-
bejdsduelige alder.  
I mange familier i Danmark er det ikke en tradition at bidrage til 
omsorgen for den ældre generation. Derfor har vi en stor ældre-
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(Billede 20: Ældre kvinde 
med halsslynge) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
(Billede 21:  
Robotstøvsuger) 
 
 
 
 
(Billede 22: Ældre  
dement kvinde med 
robotsæl) 
 
 
 
 
 
 
 
(Billede 23: Ældre på 
computerkursus) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
(Billede 24:  
Bibliotekspige yder ser-
vice)   
 
 
 
 
 
 
 
 
(Billede 25: 
 Tak for ordet. 
 Blommetræ blomster)  
 
 

 

sektor i Gladsaxe, som tager sig af omsorgen for de ældre som 
ikke kan klare sig selv, både i vores omsorgscentre og i borger-
nes eget hjem.  
 
Vi udvikler hele tiden arbejdet i ældresektoren. Og Gladsaxe er 
en af de kommuner i Danmark, der arbejder mest intensivt med 
at teste og implementere velfærdsteknologi. 
 
Med velfærdsteknologien sætter vi fokus på effektivisering ved 
hjælp af teknologi, smartere arbejdsgange, understøttelse af bor-
gernes mulighed for at klare sig selv, og et godt og sikkert ar-
bejdsmiljø for medarbejderne.  
 
Et eksempel på et velfærdsteknologi er robotstøvsugeren. Vi lå-
ner en robotstøvsuger ud på vores bibliotek. Den er meget popu-
lær og der er venteliste til at få lov til at prøve denne støvsuger. 
 
Gladsaxe var vi for eksempel en af de første kommuner i Dan-
mark som købte 5 Paro robotsæler allerede i 2009. Paro bliver 
brugt i daghjem og plejeboliger for demente. Her skaber den sta-
dig liv og glæde og vækker minder hos de demente borgere i 
kommunen.  
 
Vi tror på at mennesker som har en robotstøvsuger, en Ipad eller 
en computer i højere grad selv kan klare dagligdagens gøremål. 
Vi vil sikre at ældre får et godt liv, hvor de er uafhængige og fri for 
ensomhed og sygdom, - og så vidt muligt herre i eget hus.  
 
Vi har planer om at sætte mange ting i værk i Gladsaxe.  
Og heldigvis så har vi en sund økonomi.  
 
Vores fornemste opgave: At give borgerne den optimale service. 
Vi skal ikke levere mere velfærd, men bedre velfærd til vores 
borgere.  
 
Men vi skal hele tiden effektivisere, og prøve at få ideer til at løse 
opgaverne lidt smartere. Både ved ny teknologi og ved at ændre 
på arbejdsgangene.   
 
Og det arbejder vi målrettet på i det nye byråd. 
Så jeg ser lyst på den fremtidige udvikling i Gladsaxe. 
 
 

  
  
 

 

 
 

 

 


